
PROTOKÓ£ 
z XX sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 29 marca 20012 roku 
w siedzibie Urzêdu Gminy Marciszów 

 
Pocz¹tek obrad sesji godzina 10.00, zakoñczenia 12.30. 
W obradach sesji uczestniczyli pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , pan Wiesùaw Cepielik 
doradca Wójta Gminy, pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy , pani Krystyna Magda 
Skarbnik Gminy , pan Robert Greb mecenas, kierownicy referatów Urzêdu Gminy, soùtysi,  
pani Maria Bych  radna Powiatu pan Damian Wójcik radny Powiatu. 
Sesja byùa nagrywana oraz filmowana. 
Ad.1.2. 
Otwarcie obrad sesji. 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy Marciszów dokonaù otwarcia obrad sesji 
witaj¹c jej uczestników. 
Zapoznaù z porz¹dkiem obrad sesji , który przedstawiaù siê nastêpuj¹co :  
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjêcie protokoùu z XIX sesji. 
5/ Informacja Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
6/ Planowane inwestycje na 2012 rok. 
7/ Sprawozdanie z prac Komisji Rozwi¹zywania Problemów Alkoholowych i Gminnego  
    Programu Przeciwdziaùaniu Narkomanii. 
8/ Analiza ochrony �rodowiska na terenie gminy. 
9/ Podjêcie uchwaù w sprawach :  
a/ rozpatrzenie skargi Pani Zofii Witkowskiej na dziaùalno�ã Wójta Gminy Marciszów, 
b/ przyjêcia programu opieki nad zwierzêtami bezdomnymi oraz zapobiegania  
    bezdomno�ci  zwierz¹t na terenie Gminy Marciszów w 2012 roku. 
c/ wyra¿enie sprzeciwu wobec zamiaru likwidacji S¹du Rejonowego w Kamiennej  
   Górze, 
d/ zmiany Uchwaùy bud¿etowej gminy Marciszów na 2012 rok, 
e/ wprowadzenie zmiany do Uchwaùy Nr XVIII/81/11 Rady Gminy Marciszów z dnia 29  
   grudnia 2011 roku,   
f/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
g/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
h/ wyra¿enie zgody na wyodrêbnienie funduszu soùeckiego w 2013 roku, 
i/ nie wyra¿enie zgody na wyodrêbnienie funduszu soùeckiego w 2013 roku, 
j/ udzielenie dotacji na prace konserwatorskie przy obiekcie wpisanym do rejestru  
    zabytków, 
k/ udzielenie dotacji na prace konserwatorskie przy obiekcie wpisanym do rejestru  
    zabytków 
10/ Interpelacje i zapytania radnych. 
11/ Sprawy ró¿ne. 
12/ Zamkniêcie obrad sesji 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy zwróciù siê do Rady poniewa¿ otrzymaù w ostatnich dniach 
protokóù rokowañ z PKP w sprawie nabycia przez Gminê bazy PKP w Marciszowie o czym 
sygnalizowaù ju¿ na komisjach i poprzedniej sesji o wprowadzenie do porz¹dku obrad trzech 
projektów uchwaù  w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci gruntowych oraz odpùatnego nabycia 
prawa  
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u¿ytkowania  wieczystego gruntów. Podjêcie tych uchwaù pozwoli na podjêcie przez Wójta 
dalszych dziaùañ  oraz procedur , które trwaj¹ bardzo dùugo. 
Uwag do wprowadzenia  projektów uchwaù zaproponowanych przez  Wójta Gminy nie 
zgùoszono. 
Innych propozycji do porz¹dku obrad nie wniesiono. 
Poddany pod gùosowanie porz¹dek obrad wraz z propozycjami Wójta zostaù przyjêty 
jednogùo�nie. 
Ad.3. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy na podstawie listy obecno�ci stwierdziù quorum. 
Ad.4. 
Przyjêto bez uwag. 
Ad.5 
Informacje Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami  
- odbyù spotkanie z Gmin¹ Kamienna Góra i Janowicami Wielkimi n/t planowanych  
   odwiertów  tytuùem poszukiwania srebra, miedzi itp. jednak z powodu usterek sprawa  
   zostaùa skierowana do dyrektora  ochrony �rodowiska , wymieniono pogl¹dy i  
  dokumentacje i  sprawa jest w toku. 
- spotkaù siê z Czechami w sprawie finalizacji wspóùpracy z gminami Vite¿na i Pilnikov , 
   wspóùpraca trwa na bazie szkóù , zakoñczenie projektu w miesi¹cu wrze�niu, 
- odbyùo siê posiedzenie Zarz¹du OSP , którego jest szefem jest ju¿ odremontowana i  
   urz¹dzona siedziba Zarz¹du OSP poinformowaù, ¿e a  siedziba Zarz¹du mie�ci siê w PKS  
   Kamienna Góra, 
- odbyù spotkanie n/t elektrowni wiatrowej prace trwaj¹ je¿eli wszystko bêdzie dobrze  
  zostanie przeprowadzona modernizacja drogi gminnej w Pustelniku, 
- 14 i 16 marca we Wrocùawiu podpisaù aneks do umowy dot.projektów  wyposa¿enia �wietlic   
   które trwa  oraz zagospodarowania góry parkowej , rusz¹  te¿ prace dotycz¹ce   
   zagospodarowania  lasku szkolnego w Ciechanowicach,  
- odbyù dwa spotkania n/t odkupienia nieruchomo�ci o wielko�ci ponad 2 ha  od PKP ù¹cznie  
   z bocznica kolejow¹  jest ju¿ przygotowany protokóù rokowañ jednak procedura potrwa do  
  okoùo 2 miesiêcy i jak wspominaù podjêcie uchwaùy w dniu dzisiejszym spowoduje  
  przyspieszenie tych prac w sprawie tej otrzymaù zapewnienie, ¿e mo¿emy przej¹ã dworzec  
  PKP bezpùatnie. Jak zbli¿y siê finalizowanie sprawy przybli¿y szczegóùy , poniewa¿   
   rozmowy jeszcze trwaj¹, 
- w dniu 25 marca uczestniczyù w posiedzeniu Rady Soùeckiej w Pastewniku podczas którego  
  pan Kazimierz Nowakowski zùo¿yù rezygnacjê z peùnienia  funkcji soùtysa wsi, 
- w tym tygodniu odbêdzie siê spotkanie w WZWiK Waùbrzych z prezesem Zwi¹zku,   
  Spóùka natomiast staùa siê Spóùk¹ operatorsk¹ w zwi¹zku z czym sytuacja prawna jest nieco  
  inna. Poinformowaù o wspólnym wyje¿dzie do Warszawy  z mecenasem w zwi¹zku z     
  tocz¹cym siê od 2003 roku  sporem w spr. wodoci¹gów  poniewa¿ Spóùka uwa¿a, ¿e nie  
  powinna pùaciã podatku,  a powinien pùaciã Zwi¹zek. Natomiast obowi¹zkiem Wójta jest  
  �ci¹ganie podatku wiêc jest on �ci¹gany. Za¿¹dali zwrotu 500 tysiêcy ,czego Wójt nie robi   
  dlatego sprawa wróciùa , a instytucja powoùana do tego nie jest w stanie nic zrobiã.  
  Spóùka  odwoùaùa siê do NSA po czym wskazano pùatnika i powstaù galimatias. 
  W Warszawie  ustalono dziaùania kto powinien pùaciã i do 31 grudnia powinna pùaciã Spóùka  
  poniewa¿  czerpali korzy�ci i pomimo, ¿e byù spór dalej pùac¹. Dlatego Wójt wynaj¹ firmê  
  podatkow¹, gdzie s¹ specjali�ci od podatków , którzy przygotowali odpowiedê w tej sprawie  
  i w ci¹gu   tygodnia zostanie ona wysùana.  
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- W dniu jutrzejszym odbêdzie siê spotkanie w Waùbrzychu w celu kontynuacji rozmów dot.  
   przejêcia  caùej wody przez Gminê czyli przejêcia w 100% zaopatrzenia w wodê od  
  Waùbrzycha od  Zwi¹zku, co umo¿liwi zaopatrywanie w wodê przez referat Urzêdu Gminy. 
- wyjazd do Wrocùawia po promesê 150.000 zù na odbudowê dróg popowodziowych.  
Ad.5. 
Planowane inwestycje na 2012 rok 
Bêd¹c przy gùosie zapoznaù z planowanymi na 2012 rok inwestycjami na terenie Gminy. 
Poinformowaù , ¿e zaplanowano  przebudowê drogi gminnej nr 11438D w Pustelniku dotacja 
MSW w wysoko�ci 150.000 zù oraz 144.000 zù z bud¿etu Województwa Dolno�l¹skiego. 
Ponadto przebudowa ul.Soùeckiej i ul.Ko�cielnej w Marciszowie � dotacja w wysoko�ci 
128.000 zù z bud¿etu Województwa Dolno�l¹skiego. 
Przygotowywane s¹ materiaùy na otwarcie przetargu / lipiec � sierpieñ / na inwestycje 
wodoci¹gow¹ w Ciechanowicach  , która ma siê zakoñczyã w roku 2013. 
Do przedstawionej informacji radni nie wnie�li uwag. 
Ad.6. 
Sprawozdanie z prac Komisji Rozwi¹zywania Problemów Alkoholowych i Gminnego 
Programu Przeciwdziaùania Narkomanii. 
Uczestnicz¹ca w obradach sesji pani Krystyna Kwiatkowska  Sekretarz Gminy 
przewodnicz¹ca Komisji Rozwi¹zywania Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu 
Przeciwdziaùania Narkomanii w Marciszowie zwróciùa uwagê na to, ¿e ten problem w ka¿dej 
gminie jest i bêdzie i jest to trudny problem nie daj¹cy przy tym ¿adnej satysfakcji z  
realizacji tych zadañ , a szczególnie tam gdzie chodzi o kierowanie osób na leczenie 
zamkniête. Wnioski przekazywane s¹ do S¹du , do biegùego , czy psychiatry poniewa¿ 
komisja nie jest wùadna zadecydowaã o stopniu uzale¿nienia za co, z kolei  pùaci siê  ponad 
300 zù. Opinie biegùych czêsto stanowi¹ o podjêciu leczenia zamkniêtego, natomiast s¹d 
wydaje postanowienia o leczeniu stacjonarnym albo  o oddaleniu  wniosku. Przewodnicz¹ca  
uwa¿a , ¿e jest to syzyfowa praca i je¿eli nie zostan¹ zmienione przepisy na bardziej 
rygorystyczne to uzyskiwane efekty bêd¹ mierne. Wiêkszo�ã �rodków kierowanych jest  
zatem do szkoùy , bo jest to wiêksza szansa na to, ¿e praca z mùodym czùowiekiem da jaki� 
efekt natomiast dorosùy je¿eli sam nie zrozumie, ¿e wkroczyù na t¹ zù¹ drogê to nic mu nie 
pomo¿e. Odnosz¹c siê do sporz¹dzonej informacji na ten temat poprosiùa o pytania tym 
bardziej, ¿e na sesji s¹ jeszcze inni czùonkowie tej Komisji. 
Radna Zofia Siudak Ciechanowice 
Uwa¿a, ¿e jest to problem, jednak widoczne jest,  i¿ Gmina z �alkoholizmu � te¿ ma korzy�ci 
dlatego, ¿e wysoko�ã uzyskanych �rodków z opùat za korzystanie z zezwoleñ na sprzeda¿ 
napojów alkoholowych zaczyna wzrastaã. Dlatego zastanawia siê czy nie lepiej  podj¹ã jakie� 
kroki, ¿eby jednak takich zezwoleñ nie byùo , a¿ taka ilo�ã. 
Przewodnicz¹ca Komisji  przypomniaùa, ¿e jest uchwaùa Rady Gminy o limicie punktów , 
które  nie s¹ przekroczone , a wysoko�ã uzyskanych �rodków wynika z tego, ¿e w ci¹gu roku 
zostaùo wydanych du¿o jednorazowych zezwoleñ na sprzeda¿ alkoholu i sprzeda¿ piwa m.in. 
na festyny tak,  ¿e te �rodki nie pochodz¹ jedynie z opùat na zezwolenia na sprzeda¿ alkoholu. 
Je¿eli zdarzy siê jednak, ¿e kto� przekroczy limit wówczas pùaci dodatkowe kary. 
Radna Jadwiga Adamczyk Wie�ciszowice 
Poprosiùa o porównanie skali zjawiska alkoholizmu z poprzednim rokiem. 
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Ponadto uwa¿a, ¿e policja powinna  zwróciã uwagê na picie alkoholu w miejscach do tego nie 
przeznaczonych, bo takie sytuacje maj¹ miejsce i w miarê mo¿liwo�ci powinno siê je 
likwidowaã lub bardziej dotkliwie karaã za nieprzestrzeganie przepisów. 
Przewodnicz¹ca Komisji poinformowaùa, ¿e skala siê nie powiêksza co wynika z diagnozy 
szkolnej i poszczególnych soùectw i zgodnie ze sporz¹dzon¹ informacj¹ do Wojewody 
wynika, ¿e dochody w Gminie ze sprzeda¿y alkoholu to kwota 2 miliony  zùotych. 
W poprzednim roku nie byùo robionej takiej prognozy dlatego w przyszùy roku bêdzie mo¿na 
porównaã. Ponadto ka¿dy punkt zostaù przeszkolony przez firmê z Krakowa n/t sankcji jakie 
mog¹ byã za nieprzestrzeganie ustawy. Nie byùo sygnaùów, ¿e jest sprzedawany alkohol 
mùodzie¿y, która jest szczególnie zagro¿ona jak te¿ nie byùo sygnaùów ze szkoùy  o 
zaobserwowaniu, ¿e dziecko przyszùo do szkoùy pod wpùywem alkoholu. 
Uwa¿a, ¿e problem ten bêdzie siê ci¹gn¹ latami , bo je¿eli nie bêdzie kultury spo¿ycia 
alkoholu to wiadomo, ¿e nikt nic nie zrobi polityka pañstwa te¿ powinna i�ã w tym kierunku 
chocia¿ s¹ przymiarki a¿eby ograniczyã ilo�ã punktów sprzeda¿y jak te¿ godziny handlu.  
Przewodnicz¹ca  komisji poprosiùa radn¹ je¿eli ma tak¹ wiedzê n/t spo¿ywania alkoholu w 
miejscu do tego nie przeznaczonym o poinformowanie, ¿eby ten problem na komisji 
przedstawiã tym bardziej, ¿e czùonkiem komisji jest policjant. Je¿eli zostan¹ zgùoszone takie 
przypadki bêdzie czê�ciej kontrolowaã takie miejsca. 
Radny Adam Ry¿owski Wie�ciszowice 
Nie wie o takich miejscach na terenie Gminy gdzie mo¿na spo¿ywaã alkohol tym czasem 
bêd¹c w Kamiennej Górze na Placu Wolno�ci zauwa¿yù ¿e znajduje siê tam ogródek piwny 
gdzie piwo jest sprzedawane przez caùy dzieñ , gdzie wiêc logika tej ustawy. Uwa¿a, ¿e trud 
ludzi pracuj¹cych w tej komisji pójdzie  na marne je¿eli siê nie zmieni¹ przepisy,  statystyki 
s¹ �chore� zdaniem radnego, bo osoby pij¹ce alkohol  powoduj¹ te¿ inne zagro¿enia typu 
bicie ¿ony jazda po pijanemu itp. dlatego nie mo¿na opieraã siê jedynie na takich 
statystykach. 
Ad.8. 
Analiza ochrony �rodowiska na terenie gminy. 
Wójt Gminy powoùuj¹c siê na dostarczone radnym materiaùy zarówno z referatu ochrony 
�rodowiska jak te¿ referatu wodoci¹gów i kanalizacji ù¹cznie z ustaw¹ o wprowadzeniu 
podatku �mieciowego od 2013 roku  zwróciù siê z zapytaniem do radnych , czy potrzebne s¹ 
dodatkowe wyja�nienia tym bardziej, ¿e jest on obszerny i bardzo szczegóùowy. 
Zaproponowaù zapoznanie siê szczegóùowe przez radnych po czym ewentualne zapytania i na 
nastêpnej sesji zostan¹ udzielone odpowiedzi. 
Uwag do przedstawionej propozycji nie zgùoszono. 
Ad.9. 
Podjêcie uchwaù w sprawach : 
- projekt uchwaùy w sprawie : rozpatrzenia skargi pani Zofii Witkowskiej na dziaùanie  
  Wójta  Gminy Marciszów.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù siê do Komisji Infrastruktury Technicznej o 
przedstawienie opinii , która na swoim posiedzeniu szczegóùowo analizowaùa skargê. 
Radny Adam Wrona przewodnicz¹cy Komisji  Infrastruktury Technicznej Rady Gminy  
Poinformowaù, ¿e komisji po sprawdzeniu i analizie wszelkich dokumentów uznaùa, ¿e skarga 
jest bezzasadna. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poddaù projekt uchwaùy pod gùosowanie. 
Przybyùa na obrady sesji Pani Z.W. przerwaùa przewodnicz¹cemu twierdz¹c, ¿e �¿eby 
przegùosowaã projekt uchwaùy to ludzie musz¹ znaã szczegóùy sprawy �. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy udzieliù skar¿¹cej gùosu. 
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Pani Z.W. przedstawiùa sprawê twierdz¹c, ¿e przy wykupie lokalu wpùaciùa  2446 zùotych w 
tym wpùaciùa do kasy dwa razy po 660 zù, co ma udokumentowane ponadto  
za grunt  zapùaciùa  dwukrotnie oraz zostaùa obci¹¿ona przez Gminê za  kopie map czego 
zgodnie z  Gazet¹  Prawn¹ zdaniem skar¿¹cej nie wolno robiã.  
Ponadto obci¹¿ona zostaùa  kwot¹ 500 zù za inwentaryzacjê budynku , a  uwa¿a ¿e nie 
powinna zostaã takimi kosztami obci¹¿ona tym bardziej,  ¿e do dzi� nie zna  wysoko�ci 
kosztów  inwentaryzacji dlatego siê z tym nie zgadza , a stanowisko komisji o bezzasadnej 
skardze  powoduje, ¿e nie ma innego wyj�cia i musi skierowaã sprawê do s¹du.    
Przewodnicz¹cy komisji wróciù siê z zapytaniem do pani Z.W. na jak¹ kwotê posiada dowody 
wpùaty  
Pani Z.W. odpowiedziaùa, ¿e na kwotê 2446 zù na co przewodnicz¹cy komisji poinformowaù , 
¿e  z ustaleñ komisji wynika , ¿e  dowody wpùaty opiewaj¹ na kwotê 1786 zù jak te¿ 
stwierdziù,  ¿e  pani Z.W. powinna uczestniczyã w posiedzeniu komisji infrastruktury , która 
siê t¹ sprawa zajmowaùa i wszystko wyja�niaùa tym bardziej,  ¿e o terminie  posiedzenia  
zostaùa  powiadomiona. 
Pani Z.W. podeszùa do przewodnicz¹cego komisji pokazuj¹c faktury wpùaty wówczas 
przewodnicz¹cy poinformowaù pani¹ Z.W, ¿e faktura nie jest dowodem wpùaty na , której 
ponadto brak jest  piecz¹tki z banku jako dowodu wpùaty i pokazaù pani Z.W. inne dowody 
wpùaty z piecz¹tkami z banku. Skar¿¹ca uznaùa, ¿e przewodnicz¹cy komisji ma racje, i¿ to co 
przedstawia nie jest dowodem wpùaty jednak sprawy o, których wcze�nie mówiùa s¹ czym 
innym i nie chodzi skar¿¹cej o kwotê 660 zù lecz o co� innego. 
Robert Greb mecenas Urzêdu Gminy 
Przypomniaù pani Z.W., i¿ podpisaùa protokóù rokowañ zgadzaj¹c siê z ustaleniami , ponadto 
zwróciù uwagê na to, ¿e s¹ to dokumenty , które gmina ma obowi¹zek przechowywaã przez 
okres 5 lat , tym czasem  sprawa jest z 2003 roku  a to, ¿e byùy one do tej pory 
przechowywane to szczê�cie, bo mo¿na sprawê wyja�niã. 
Pani Z.W. stwierdziùa, ¿e ma dosyã sùuchania mecenasa. 
Radna Zofia Siudak   
Wskazaùa pani Z.W, ¿e w protokole jest wszystko zawarte zaznaczaj¹c równie¿ , ¿e  sprawa 
jest z 2003 roku.   
Skar¿¹ca stwierdziùa , ¿e wówczas przy odbiorze protokoùu nie miaùa  gùowy do tego, ¿eby 
wszystko analizowaã , a pan Wójt dla niej powoùaù innego rzeczoznawcê i, ¿e my�my okradli 
Gminê i dlatego tak jest. 
Henryk Mazur  Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zwróciù uwagê pani Z.W , i¿ w swojej wypowiedzi publicznie oskar¿a pana Wójta Gminy.  
Skar¿¹ca Stwierdziùa, ¿e wolno jej powiedzieã o czym nie zostaùa poinformowana  i uwa¿a, 
¿e to pan Wójt powinien siê zawstydziã pisz¹ takie rzeczy do pani skar¿¹cej. 
Radny Adam Wrona Przewodnicz¹cy komisji Infrastruktury  
Ponownie zwróciù uwagê na to, ¿e sprawa jest z 2003 roku, a  jest 2012 rok,  a  skar¿¹ca   
wnosi,  ¿e zostaùa okradziona przez Gminê wiêc jest to co� nie tak zdaniem radnego. 
Skar¿¹ca  w odpowiedzi stwierdziùa,  ¿e pisaùa do Urzêdu kilkakrotnie w tej sprawie i nie 
otrzymywaùa odpowiedzi. 
Koñcz¹c dyskusjê przewodnicz¹cy Rady Gminy poddaù projekt uchwaùy pod gùosowanie  
odczytuj¹c jej tre�ã.     
W obecno�ci 15 radnych na ogólny skùad 15 radnych Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie 
przyjêùa projekt uchwaùy wraz z uzasadnieniem uznaj¹c skargê za bezzasadn¹, która stanowi 
zaù¹cznik nr 7 do protokoùu.   
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Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù skar¿¹ca, ¿e istniej¹cy problem z kwot¹ , któr¹ podaje  mo¿e rozwi¹zaã z 
kierownikiem referatu Rolnictwa i Ochrony Úrodowiska Urzêdu Gminy pani¹ Mari¹  Bych, 
ponadto spróbuje  sprawê jeszcze rozpatrzyã. 
Przypomniaù jednak ¿e minêùo 9 lat od sprawy ,a  dokumenty s¹ niszczone po 5 latach za 
zgod¹ archiwum , które jednak mimo wszystko s¹ w Urzêdzie. Stwierdziù, ¿e nie ma ¿adnego 
interesu w tym, ¿eby powoùywaã oddzielnego rzeczoznawcê dla pani Z.W. i przypomniaù, ¿e   
wybierane s¹ oferty rzeczoznawców i nie jest to ¿aden kaprys wójta , a tym bardziej 
zùo�liwo�ã, ¿eby powoùywaã oddzielnego rzeczoznawcê. Faktem jest, ¿e 9 lat temu zostaù 
podpisany protokóù  rokowañ z pani¹ Z.W. bez zastrze¿eñ. 
Radny Adam Ry¿owski  
W swojej wypowiedzi uznaù, ¿e bù¹d zostaù popeùniony na pocz¹tku stwierdzaj¹c, ¿e pani 
Z.W. powinna byã zaproszona na posiedzenie Komisji Infrastruktury , która siê spraw¹ 
zajmowaùa. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ¿e pani Z.W. byùa 
poinformowana o terminie posiedzenia komisji.  
Innych uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
- projekt uchwaùy w sprawie : przyjêcia programu nad zwierzêtami bezdomnymi oraz  
  zapobiegania bezdomno�ci zwierz¹t na terenie Gminy Marciszów w 2012 roku. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy , który zostaù poddany pod 
gùosowanie. 
Rada Gminy w gùosowaniu 14 gùosami �za� , 1 gùosem przeciwnym ,  0 gùosów � 
wstrzymuj¹cych � przyj¹ù projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 8 do protokoùu. 
Radny Adam Ry¿owski 
Uzasadniù gùosowanie przeciw przyjêciu powy¿szej uchwaùy  uznaj¹c, i¿ sama ustawa jest 
nierealna  i nie do zrealizowania przez Wójta Gminy  ma nadziejê, ¿e gùosy sprzeciwu dadz¹ 
do my�lenia twórcom przepisów.  
- projekt uchwaùy w sprawie : wyra¿enia sprzeciwu wobec zamiaru likwidacji S¹du  
  Rejonowego w Kamiennej Górze. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy, który zostaù poddany pod 
gùosowanie. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 9 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zmiany Uchwaùy bud¿etowej gminy Marciszów na rok  
  2012. 
Wójt Gminy poinformowaù o braku danych do najbli¿szego poniedziaùku i jeszcze w dniu 
dzisiejszym na posiedzeniu Komisji Bud¿etowej zmiany byùy szczegóùowo omawiane 
informuj¹c , ¿e ogólnie o 680 tysiêcy na rok bie¿¹cy obni¿ono subwencje podstawow¹ , 
o�wiatow¹ i wyrównawcz¹  naszej gminie. 
Poniewa¿ radni otrzymali projekt uchwaùy przed obradami sesji pani Krystyna Magda 
Skarbnik Gminy przybli¿yùa Radzie szczegóùy zmian. 
W szczególno�ci nale¿aùo uzupeùniã 2% ubezpieczenia spoùeczne w zwi¹zku ze zwiêkszeniem 
skùadki na ubezpieczenia rentowe , które od lutego weszùy ,a opracowuj¹c bud¿et nie byùo o 
tym wiadomo. 
Skrabnik Gminy odczytaùa tre�ã projektu uchwaùy. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê z zapytaniem odno�nie wynajêcia firmy podatkowej czy jest to kolejna firma, 
która ma siê zajmowaã spraw¹ WZWiK. 
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Skarbnik Gminy w odpowiedzi poinformowaùa, ¿e firma ta zajmuje siê kwesti¹ kto ma pùaciã 
podatek spóùka, czy zwi¹zek , a tak ustaliù s¹d, i¿ gmina ma ustaliã zale¿no�ã miêdzy spóùk¹   
a gmin¹  i kto ma pùaciã podatek  ponadto ta firma jest  tañsza, co jest dla Gminy bardzo 
wa¿ne.  Poprzednia firma, która nas reprezentowaùa byùa du¿o dro¿sza.        
Innych uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu  jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 10 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : wprowadzenia zmiany do Uchwaùy Nr XVIII/81/11 Rady  
  Gminy Marciszów z dnia 29 grudnia 2011 roku. 
Zostaù zmieniony zaù¹cznik nr 1 do projektu uchwaùy. 
Skarbnik Gminy zapoznaùa ze szczegóùami do , których uwag nie zgùoszono. 
Rada w glosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 11 do 
protokoùu.     
- projekt uchwaùy w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci poùo¿onych we wsi Marciszów i  
  Pastewnik. 
Wójt Gminy przybli¿yù szczegóùy sprawy. 
Przewodnicz¹cy Rady zaproponowaù gùosowanie tych projektów uchwaù blokiem. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekty uchwaù , które stanowi¹ zaù¹cznik nr 12 i 
13 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : wyra¿enie zgody na wyodrêbnienie funduszu soùeckiego w  
  2013 roku.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 14 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : udzielenie dotacji na prace konserwatorskie przy obiekcie  
  wpisanym do rejestru zabytków. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada Gminy w glosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 
15 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy obiekcie  
  wpisanym do rejestru zabytków. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 
16 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : sprzeda¿y prawa u¿ytkowania wieczystego nieruchomo�ci  
  gruntowych � dziaùek nr 3/46,3/48, 3/49, 3/50,3/51 poùo¿onych w Marciszowie i prawa  
  wùasno�ci posadowionych na tych dziaùkach obiektów budowlanych.   
Radny Andrzej Mitczak  Ciechanowice 
Zwróciù siê z zapytaniem czy w Marciszowie chodzi o dziaùkê na, której miaùa stan¹ã remiza  
stra¿acka wyra¿aj¹c swoj¹ obawê co do tego, ¿e jak nie bêd¹  poczynione jakiekolwiek kroki 
to mo¿e tak  byã, i¿ sprzedamy t¹ dziaùkê innej nie kupimy i zostaniemy  bez niczego.     
Wójt zapoznaù ze szczegóùami zwracaj¹c szczególna uwagê na czasokres trwania procedur 
dlatego poprosiù o wprowadzenie tych uchwaù do porz¹dku obrad a¿eby móc zacz¹ã szybko 
dziaùaã prosz¹c o zachowanie spokoju  poniewa¿ nad wszystkim czuwa. 
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Radny Adam Ry¿owski  
Czy Gmina wykonaùa dokumentacjê na te zadania. 
Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ¿e dokumentacja zostaùa wykonana i bêdzie do 
sprzeda¿y.     
Innych pytañ nie zgùoszono 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z tre�ci¹ projektu uchwaùy.  
Rada w gùosowaniu 14 gùosami � za � 1 gùosem �wstrzymuj¹cym� ,  0 gùosów �przeciwnych� 
przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 15 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : wyra¿enia zgody na odpùatne nabycie prawa u¿ytkowania  
  wieczystego gruntów stanowi¹cych wùasno�ã Skarbu Pañstwa wraz z prawem wùasno�ci  
  budynków i budowli znajduj¹cych siê na terenie nieruchomo�ci poùo¿onej w  
  Marciszowie w granicy dziaùki nr 1/30 o pow. 2,0306 ha. 
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù uwagê na zbyt wysok¹ cenê / 563 290,00 zù netto plus koszty dokumentacji 3 668,20 
zù plus 23% VAT  zakupu tej nieruchomo�ci ù¹cznie z vatem przypomniaù dawna swoj¹ 
propozycje oraz radnego A.Ry¿owskiego  o wybudowania remizy stra¿ackiej w okolicy 
obecnego domu kultury w Marciszowie  wówczas stwierdzono, ¿e to jest za blisko szkoùy i 
nie mo¿e byã , bo haùas ,  syreny i tp. 
Obecnie w prawie tej samej odlegùo�ci zamierza siê j¹ stawiaã i jest dobrze , a zwróciù uwagê 
na to, ¿e nie s¹ to maùe pieni¹dze , bo 563 290,00 dlatego podejmuj¹c t¹ uchwaùê chciaùby 
wiedzieã w jakim nieruchomo�ã jest stanie , bo przecie¿ za wszystko odpowiadamy. 
Czy zostaùo wyliczone ile bêdzie trzeba wùo¿yã w remont czy nas na to w ogóle bêdzie staã,  
bo za zaproponowane �rodki plus remont mo¿na mieã nowy obiekt. Ponadto czy speùni 
wymagane wymogi i je¿eli bêdzie przekonany, ¿e decyzja jest zasadna to bêdzie za.   
Radna Zofia Siudak Ciechanowice 
Prosi o przedstawienie stanu budynków, które zamierzamy nabyã. 
Wójt w odpowiedzi poinformowaù,  ¿e nie bêdzie naliczany VAT poniewa¿ s¹ to obiekty stare  
nie bêdzie to kwota taka jak w uzasadnieniu ponadto nieruchomo�ã speùnia  wymogi i  jest 
caùy czas u¿ytkowany s¹ tam szatnie i biura ,  a bêdzie przejmowana w marcu i zdaniem wójta 
jest to okazja , bo przejmujemy nieruchomo�ã ù¹cznie z ramp¹ i bocznic¹ co w przyszùo�ci 
pozwoli nam jako gminie decydowaã o jej wynajmowaniu. Zamierza wyprowadziã wszystko 
co jest koùo Urzêdu,  ù¹cznie z gara¿ami do tych nieruchomo�ci , ponadto ludzie pracuj¹ 
obecnie na zewn¹trz , bo nie ma warsztatów , a tam jest taka mo¿liwo�ã ¿eby one powstaùy 
równie¿ jest mo¿liwo�ã wydzier¿awienia stolarni. 
Dzi� utrzymanie remizy to kwota od 15 do 20 tysiêcy tak, ¿e korzy�ci bêd¹ ju¿ , a w 
przyszùo�ci jeszcze wiêksze. Remiza miaùaby kosztowaã w granicach 400 tysiêcy i byùaby 
tylko budowa bez zaplecza miejsce , to które proponuje to wiaty , trzy gara¿e , dy¿urka dla 
stra¿aków , warsztaty i przewidziane dodatkowe pomieszczenia i gara¿e dla zakùadu 
gospodarki komunalnej i przejmuj¹c je ma nadziejê, ¿e uda siê  do jesieni to wykonaã czyli, 
przenie�ã zaplecze zlokalizowane koùo Urzêdu Gminy. Uwa¿a, ¿e powinni�my bazê przej¹ã 
tym bardziej, ¿e na to co zostawiamy s¹ chêtni i tym sposobem pozbêdziemy siê tego terenu.      
Radna Zofia Siudak Ciechanowice  
Zwróciùa siê z zapytaniem czy wójt ma tak¹ gwarancjê,  ¿e to wùa�nie ta dziaùka zostanie 
sprzedana na , która wójt ma takie plany w stosunku do niej. 
Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù ¿e wszystko jest zawarte w protokole rokowañ , a 
ponadto jest wyszczególnione w projekcie uchwaùy i jest to dziaùka nr 1/30 ù¹cznie z 6 torami  
Wójt  przypomniaù o kamienioùomie, który te¿ mo¿e ruszyã i bêdzie potrzebna rampa do 
przeùadowywania o czym bêdzie wówczas decydowaã Gmina. 
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Radny Adam Ry¿owski  Wie�ciszowiece. 
Stwierdziù, ¿e z kamienioùami w Wie�ciszowicach to trzeba spokojnie , bo co do jego 
funkcjonowania to dok¹d bêdzie soùtysem to spoùeczno�ã lokalna musi siê na ten temat 
wypowiedzieã. Przypomniaù o podjêtej ju¿ uchwale w sprawie przeznaczenia �rodków  na 
remont remizy i jest ona do wykonania,  obecnie chcemy podj¹ã nastêpn¹ dlatego radnego 
zastanawia siê dlaczego dotychczas nikt nie zainteresowaù siê byù¹ baz¹ PKP na , której 
swojego czasu pracowaù wójt , a s¹ to piêkne obiekty. Powoùaù siê na dotychczasowy sposób 
przekazywania �rodków na jaki� kiedy to nale¿y wskazaã sk¹d je wzi¹ã dlatego zwraca siê z 
zapytaniem o wskazanie �rodków na zakup tej nieruchomo�ci , bo radny ich nie widzi w 
bud¿ecie. 
Stefan  Zawierucha Wójt Gminy 
S¹ wolne �rodki jeszcze nie wprowadzone , bo czeka na potwierdzenie tego o czym wy¿ej 
mówiù wiêc  bêd¹  to te �rodki , a na remizê nie przeznaczono jeszcze �rodków zatem, 
zaproponowana uchwaùa pozwala na rozpoczêcie pewnych czynno�ci z tym zwi¹zanych  
i uwa¿a , ¿e jest to korzystne teraz i docelowo dla Gminy Marciszów dlatego wnioskuje o 
podjêcie tej uchwaùy i daje gwarancjê, ¿e dobrze na tym wyjdziemy. 
Innych uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Rada Gminy w  gùosowaniu 14 gùosami �za� przyjêciem , 1 gùosem �przeciwnym� , 0 gùosów   
wstrzymuj¹cych przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 16 do protokoùu.  
- projekt uchwaùy w sprawie : sprzeda¿y prawa u¿ytkowania wieczystego nieruchomo�ci  
  gruntowej � dziaùki nr 3/34 poùo¿onej w Marciszowie i prawa wùasno�ci posadowionego  
  na tej dziaùce obiektu budowlanego. 
Uwag  nie zgùoszono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 
17 do protokoùu. 
Ad.10. 
Interpelacje i zapytania radnych  
Radna Jadwiga Adamczyk  Wie�ciszowice 
Zwróciùa siê z zapytaniem  w sprawie prowadzonej inwestycji w Wie�ciszowicach  w okolicy 
�wietlicy  i przy drodze powiatowej,  czy bêd¹ robione przy �wietlicy zabezpieczenia � 
porêcze  jak te¿ wzmocnienia koùo posesji pana Smolenia poniewa¿ uwa¿a , ¿e na tym etapie 
budowy powinny te prace zostaã wykonane. 
Ponadto prosi o wyja�nienie sytuacji w sprawie mieszkania w Marciszowie przy Tartaku sk¹d 
zostaù wysiedlona mieszkanka Wie�ciszowic i czy jest mo¿liwo�ã wprowadzenia tam pani 
Szajnogi mieszkanki z Wie�ciszowic , która zùo¿yùa podanie w tej sprawie. 
Zwróciùa siê w sprawie pomocy w formie pielêgniarki �rodowiskowej dla pani Wawrzyniak z 
Wie�ciszowic , która opiekuje siê chorym mê¿em. 
Przekazaùa zadowolenie z od�nie¿ania i posprz¹tania dróg po zimie oraz podziêkowaùa za 
zaùatwienie sprawy Pani Heleny Goùêbiowskiej.   
Radny Adam Ry¿owski  Wie�ciszowiece  
Uwa¿a, ¿e prace o , których mówiùa radna J.Adamczyk nale¿y ze sob¹ poù¹czyã. 
Zwróciù siê do radnej Powiatu w sprawie zakùadania barierek energochùonnych, które zdaniem 
radnego s¹ niezbêdne przy takim nasileniu ruchu prosi o zwrócenie  na to uwagi. 
Przypomniaù o uchwale  w sprawie honorowego obywatela gminy. 
Innych zapytañ i interpelacji nie zgùoszono. 
Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù :  
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w sprawie regulacji rzeki w Wie�ciszowicach , która trwa jednak projektu siê nie zmieni je¿eli 
zajdzie potrzeba to zostanie postawiona barierka , a odcinek do muru wyùo¿y siê pùytami lub  
puzlami ¿eby umocniã.Bêdzie rozmawiaù z ZGGW czy zaùo¿¹ te barierki , co nale¿aùo zgùosiã 
Wójtowi. Poinformowaù, ¿e pan Cepielik doradca wójta  pojedzie na miejsce i sprawdzi stan 
rzeczy. 
W sprawie mieszkania w Marciszowie, które ma  okoùo 40 m 2 wiêc jest za du¿e dla jednej 
osoby. Ponadto  wójt czeka na rozstrzygniêcie sprawy w s¹dzie lokatora , który nie pùaci za 
mieszkanie wówczas podejmie decyzjê. 
Zaznaczyù jednak , ¿e pani Szajnoga mieszka w budynku w , którym jest wùa�ciciel i powinien 
zapewniã lokatorce mieszkanie, je¿eli nie zapewni wówczas Gmina ma obowi¹zek daã 
mieszkanie w TBS dopùacaj¹c przez pierwsze trzy miesi¹ce do czynszu. Sprawa zostanie 
jednak rozstrzygniêta w dniu 17 kwietnia na posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej.    
W sprawie pielêgniarki �rodowiskowej sprawê przeka¿e szefostwu przychodni Rodzina i 
my�li, ¿e nie bêdzie problemu z jej zaùatwieniem. 
Radny Stanisùaw Cepielik Przewodnicz¹cy Komisji Ochrony Úrodowiska , Rolnictwa i 
Zdrowia   
Poinformowaù, ¿e sprawa opieki pielêgniarki �rodowiskowej pani Wawrzyniak stawaùa w 
dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji i jest na dobrej drodze.        
Ad.11. 
Sprawy ró¿ne  ` 
Wùadysùaw Wróblewski soùtys Domanowa  
Powróciù do sprawy zapalania siê lamp w Domanowie, o czym rozmawiaù z kierownikiem 
elektrowni, który zdaniem soùtysa ,  co innego mówi , a co innego robi. 
Ponadto rozmawiaù w tej sprawie z kierownikiem referatu infrastruktury technicznej i 
inwestycji Urzêdu Gminy i uwa¿a,  ¿e robi soùtysowi �wodê z mózgu �,  pracownicy mieli 
wykonaã czynno�ci zwi¹zane z ustawieniem zegara , bo lampy wù¹czaj¹ siê o godzinie 17.00 , 
a w drugiej poùowie wsi pó¿niej ,  tym czasem pracownicy przyjechali wymieniã spalon¹ 
¿arówkê. 
Kierownik referatu pan Marek Bana� w odpowiedzi poinformowaù ¿e pracownicy elektrowni 
przyjechali wykonaã to co do nich nale¿y. 
Wójt Gminy stwierdziù, ¿e nale¿y z kompetentnym pracownikiem rozmawiaã ,a nie z 
robotnikiem, i poinformowaù, ¿e Gmina posiada umowê na o�wietlenie , a dodatkowo zostaùa 
zlecona wymiana zegarów i prace do 15 kwietnia maj¹ byã zakoñczone dlatego nie nale¿y 
u¿ywaã sùów nieodpowiednich do danej sytuacji. 
Zwróci uwagê energetykom na ten stan rzeczy pomimo, ¿e wszystko jest w trakcie i 
ponownie przypomina, ¿e nie nale¿y czekaã ze sprawami na sesjê lecz wcze�niej zgùaszaã 
telefonuj¹c do kierownika czy wójta w tej sprawie. 
Radosùaw Urbañski soùtys wsi Nagórnik 
Zwróciù siê w sprawach :  
Braku lamy na �wietlicy w Nagórniku, która zostaùa zdemontowana podczas remontu i nie 
wróciùa. 
Wójt Gminy poleciù panu Markowi Banasiowi kierownikowi referatu infrastruktury 
technicznej Urzêdu Gminy spowodowanie zaùo¿enia lampy na swoje miejsce. 
W sprawie barierki w Nadgórniku. 
Ponadto do radnych Powiatu o postawienie tablicy z napisem Nagórnik , której brak. 
Kazimierz Nowakowski soùtys Pastewnika 
W zawi¹zku ze zùo¿on¹ rezygnacj¹ z peùnienia funkcji soùtysa podziêkowaù za wspóùpracê 
radnym Powiatu , soùtysom , wójtowi. 
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Odno�nie artykuùu w Tygodniku poprosiù o nie obracanie faktu , bo chodzi o przekazanie 
mienia  twierdz¹c, ¿e niemo¿na nikogo na siùê uszczê�liwiaã �wietlic¹ uwa¿a, ¿e nie powinien 
mieã �wietlicy  na stanie , a staùo siê jak siê staùo. Stwierdziù ponadto, ¿e dopóki nie byùo w  
Urzêdzie referatu kultury  i sprawy prowadziùa byùa pani Liliana Tokarska wszystko byùo ok. 
nawet ze sprzêtem , który byù na placach zabaw. Kiedy pani Tokarska siê ju¿ tym nie zajmuje 
soùtysi nie maja wpùywu na to co kupuj¹, a dla soùtysa jest to chore. Od kiedy zdaù klucze nie 
ma opaùu , okna s¹ niemyte ponadto zgùosiù, ¿e �wieci siê �wiatùo w �wietlicy w wc  
od dùu¿szego czasu zwróciù uwagê na to jakie to koszty i kto bêdzie za to odpowiadaù , bo nie 
bêdzie ju¿ dzwoniù, ¿eby nie powiedziano ¿e zrobiù to zùo�liwie. 
Wójt Gminy w odpowiedzi   
W odpowiedzi poinformowaù, ¿e uczestniczyù w  zebraniu wiejskim w Pastewniku w 
niedzielê i uwa¿a ¿e problem jest bo wie� zostaùa podzielna ju¿ 5 lat temu i trwa to nadal , 
zwróciù te¿ uwagê na to jak nieprawdziwie zostaù oceniony przez soùtysa podczas tego 
zebrania. Jednak wójt nie czuje siê winny bo ci którzy byli w Bolesùawcu zapoznaj¹c siê z 
wybudowanymi �wietlicami i prac¹ w nich , a przede wszystkim  zaanga¿owaniem wsi,  to 
wiedz¹ jak to jest. Je¿eli Urz¹d Gminy po imprezach ma myã okna, paliã w �wietlicy i tp to 
zadaje pytanie dla kogo ta �wietlica dla urzêdnika czy dla mieszkañców wsi. 
Tym bardziej ¿e pan Kazimierz Nowakowski przed wyborami na soùtysa zastrzegù sobie , ¿e 
zostanie soùtysem ale sam sobie wybierze ludzi do Rady Soùeckiej i tak siê staùo dlatego  
powinien mieã pretensje do czùonków Rady Soùeckiej.   
Wójt przypomniaù, ¿e jutro odbêdzie siê spotkanie Rad Soùeckich w sprawie funkcjonowania 
�wietlic oraz w sprawie do¿ynek. Dlatego odno�nie dysponowania maj¹tkiem �wietlicy, co 
jest okre�lone w Statucie Rady Soùeckiej Rada Gminy podejmie decyzjê. Przypomniaù, ¿e w 
ci¹gu dwóch kadencji udaùo siê odbudowaã �wietlice i dalej jest problem , bo nie jest do 
koñca prawd¹, ¿e prace wykonywane s¹ spoùecznie poniewa¿ soùtysi otrzymuj¹ diety i to nie 
najni¿sze , odpisy , które nie zostaùy zmienione , za rozniesienie podatków dlatego  Jest jak 
najdalej od jakiegokolwiek konfliktu dlatego prosi o nie ù¹czenie z tym wójta gminy. 
Przypomniaù o tym, ¿e radni i soùtysi otrzymali informacje na temat wycinki drzew , które 
miaùy zostaã powieszone w �wietlicach i nie ma ich do dzi� dlatego w dniu dzisiejszym 
wszyscy ponownie otrzymali takie informacje wraz z przepisami �mieciowymi, które wejd¹ w  
¿ycie 2013 roku. 
Odno�nie zùo¿onej rezygnacji z funkcji soùtysa poinformowaù, ¿e w przeci¹gu 30 dni 
przewodnicz¹cy Rady Gminy zorganizuje zebranie wiejskie w celu wyboru soùtysa. 
zgodnie z zapisem statutowym. 
Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Zasygnalizowaùa sprawê inkasa oraz obowi¹zuj¹cej w tej sprawie uchwaùy gdzie jest 
wyra¿nie zapisane kto jest inkasentem. Tym czasem zdarza siê, ¿e sprawdzaj¹c kwitariusze  
stwierdza nawet trzy charaktery pisma  na kwitariuszach , a przecie¿  Urz¹d ma w posiadaniu 
wzory podpisów inkasentów. Problemy te wystêpuj¹  w Domanowie, Sêdzisùawiu i  
Nadgórniku gdzie nast¹piùa poprawa. Je¿eli jest tak, ¿e wymieniony w uchwale inkasent nie 
mo¿e dokonaã zebrania podatku , to zwraca siê do Wójta Gmin, który wyznaczy pracownika 
do wykonania tego zadania lub soùtys mo¿e upowa¿niã na pi�mie osobê  do wykonania tego 
zadania. Absolutnie nie mo¿na tego zmieniaã samemu tym bardziej, ¿e soùtysi zostali w tym 
kierunku przeszkoleni. 
Radny Adam Ry¿owski Wie�ciszowice 
W sprawie �wietlic uwa¿a, ¿e nale¿y siê zastanowiã , bo to ¿e siê mówi ze soùtys i Rada 
Soùecka peùni¹ funkcje spoùecznie to pozwoliù sobie sprawdziã i tak nie jest  , bo Rada 
Soùecka nie pobiera pieniêdzy i soùtys nie pobiera pieniêdzy jako jednostki pomocnicze. 
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Na jakiej podstawie na soùtysa nakùada siê obowi¹zek odpowiedzialno�ci za mienie �wietlicy 
podaj¹c przykùad np. . wynajêcia �wietlicy w , której jest mienie na 600 zù i zdarza siê 
wùamanie i zostaje okradziona �wietlica na 800 zù co wówczas ? 
Dotychczas po skoñczonej imprezie wspólnie  z paniami sprz¹taù �wietlicê i nie byùo 
problemu ale nie mo¿e byã tak ¿e dzwoni¹c do Urzêdu pyta czy jest jaka� pani do umycia  
okien i sùyszy ¿e nie ma , trzeba t¹ sytuacje rozwi¹zaã. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Poinformowaùa, ¿e rozmawiaùa z kierownikiem referatu kultury  i w dniu 2 kwietnia bêdzie 
pani jako pracownik spoùeczno-u¿yteczny bêdzie siê zajmowaã sprz¹taniem �wietlicy  w 
Wie�ciszowicach. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù, ¿e statut wsi mówi wyra¿nie , co robi soùtys i prosi o nie zmienianie tego, bo  
mo¿e te¿ zaproponowaã powoùanie domu kultury z dyrektorem zastêpc¹ , pracownikami 
ksiêgowo�ci , sprz¹taczkami , animatorami  kultury wówczas niech Rada podejmie decyzjê o 
tej sytuacji. Dlatego w dniu jutrzejszym na spotkaniu z Radami Soùeckimi n/t do¿ynek i 
�wietlic  zapadnie taka decyzja to chêtnie ten ciê¿ar z siebie zrzuci i wówczas zaproponuje 
przeznaczenie na powoùanie domu kultury i obsùugê wszystkich �wietlic i bêdzie miaù komfort 
bo nie bêdzie musiaù my�leã o innych  sprawach , bo na nie  bêdzie �rodków . 
Zwróciù uwagê na to , ¿e w  sprawozdaniu  za 2011 jest 53 procent wykonanych inwestycji i 
ma jeszcze wiele pomysùów i jednym z nich jest znalezienie jeszcze na dziaùalno�ã �wietlic   
Adam Chronowski  soùtys Marciszowa 
Zadaù pytanie to po, co wybudowano te �wietlice w caùej gminie ¿eby byù problem. 
Stwierdziù, ¿e �wietlice s¹ po to, ¿eby  siê nimi ciszyùo spoùeczeñstwo i osobi�cie jest w domu 
kultury codziennie , a po imprezach sprz¹taj¹ , prosi jednak ¿eby od czasu do czasu kto� umyù 
okna. Jest zdania ¿e to soùtys w porozumieniu Urzêdem ma organizowaã ¿ycie w �wietlicy. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Podziêkowaù za wspóùprace panu Kazimierzowi Nowakowskiemu sprawowanie funkcji 
soùtysa w Pastewniku. 
Przypomniaù radnym o skùadaniu o�wiadczeñ  maj¹tkowych przez radnych.  
Zostaùa przypomniana sprawa wapnowania z któr¹ zwróciù siê Powiat. 
Radny Andrzej Mitczak Ciechanowice  
Skoro w Powiecie znajduj¹ siê jakie� �rodki ,a nie jest to niczyja  wina  ¿e �rodowisko jest 
kwa�ne dlatego znalezienie parê groszy na dofinansowanie paru próbek jest podstaw¹ do tego 
¿eby ka¿dy wiedziaù ile potrzebuje wapna. Osobi�cie jako rolnik robi to jednak uwa¿a, ¿e 
powinno siê to robiã  dla ogóùu. Wie, ¿e wapno nie jest tanie i wykonanie mapy kwasowo�ci 
Gminy nic nie da. 
Wójt Gminy  
Stwarzane jest wra¿enie, ¿e Gmina Marciszów nie chce daã , a Powiat ma , przypomniaù, ¿e 
bud¿et zostaù przyjêty i nie  jest to zadnie wùasne gminy, czy  wiêc Powiat nie wiedziaù o tym, 
a nie wolno w sprawach finansowych zaskakiwaã. Tym czasem ka¿dy chce pomocy, bo  
Powiat  , Sanikom , Kwiat Lnu i tak dalej. 
Nigdy  nie powiedziaù, ¿e Gmina nie przeznaczy na to �rodki jednak  wymaga to ominiêcie  
ustawy tym bardziej, a Powiat nie wie jak to ma wygl¹daã technicznie i jak bêdzie to 
wiadomo wówczas pomy�li jak to zrobiã ponadto z pisma wynika , ¿e bêdzie 5 tysiêcy na 
wapnowanie wówczas kiedy  gminy siê doùo¿¹.    
Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
To ma byã mapa kwasowo�ci Gminy ,a nie poszczególnych gospodarstw bo nie mo¿na z 
publicznych �rodków finansowaã przysùowiowemu  �Kowalskiemu�. 
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Maria Bych  radna Powiatu  
Przybli¿yùa jak miaùaby wygl¹daã realizacja tego zadania , na które  zreszt¹ w bud¿ecie  
Powiatu  nie ma tych  �rodków.  
Radny Dawid  Chêciñski  
W zwi¹zku z posiedzeniem komisji ustalaj¹cej wielko�ci dotacji dla poszczególnych klubów 
sportowych  poinformowaù, ¿e zostaùy przekroczone wszelkie granice poniewa¿ klub 
sportowy z Sêdzisùawia podaù sfaùszowane dane o liczbie zawodników uprawnionych do gry 
ujmuj¹c 19 piùkarzy  nie zgùoszonych do rozgrywek powiatowych .Jednak czujno�ã 
pracowników Urzêdu pozwoliùa na wyùapanie tego bùêdu co zostaùo poprawione. 
Radna Teresa Mospan Ciechanowice  
Zwróciùa siê w sprawie przystanku PKS w Ciechanowice przy budynku nr 154 na , którym 
jest dziurawy dach  oraz zapytaùa co ma odpowiadaã mieszkañcom Ciechanowic w sprawie 
wody. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W  sprawie wodoci¹gowania poinformowaù , ¿e  ¿eby nie powtórzyùa siê sytuacja ze 
Úwidnika, ¿e mieszkañcy nie dokonali przyù¹czenia siê do wodoci¹gu  ka¿dy mieszkaniec 
Ciechanowic do , którego ma byã podù¹czona woda bêdzie musiaù podpisaã stosowne 
o�wiadczenie przygotowane prawnie przez mecenasa.    
W inwestycji dot. wodoci¹gowania natomiast nic siê nie zmieniùo i dalej w tym  rola radnych  
soùtysa odbêdzie siê zebranie wiejskie na, którym zostan¹ przybli¿one szczegóùy podczas , 
którego ju¿ byã mo¿e bêd¹ o�wiadczenia. Przypomniaù o ustawie  �mieciowej , która bêdzie 
obowi¹zywaùa w 2013 roku, któr¹ uczestnicy sesji otrzymali. 
Mirosùaw Wolak  soùtys Ciechanowic 
W sprawie naprawy dachu na przystanku w Ciechanowicach poinformowaù, ¿e Rada Soùecka 
zaplanowaùa wykonanie tych prac z Funduszu Soùeckiego w br. 
Innych spraw nie zgùoszono. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
 
protokoùowaùa                                                                   Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
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Insp.d/s Rady Gminy  
  
  
      
   
 
 
 
 
 
  
 


